
Protokoll Nr. 2024-4
Sammanträdesdatum 2024-09-23

Protokoll Styrelsemöte i Samordningsförbundet i Blekinge

Styrelsemötet hölls Måndag 2024-09-23 kl. 09.00 - 12.00
på Rådhusgatan 10 i Karlshamn.

Närvarande

------------------------------------------------------------------------------------------------
Ingvar Andersson tjänstgörande ersättare för Karlshamns kommun vid §12-§14.
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§1 Mötets öppnande

§2 Val av justerare

§3 Förslag till dagordning

§4 Föregående mötesprotokoll

§5 Inledning

§6 Aktuellt från Nationella Nätverket för Samordningsförbund, NNS

§7 Ekonomi och intern kontroll

Ingrid Hermansson välkomnade styrelsen.

Styrelsen valde Johanna Månsson till justerare av dagens protokoll.

Styrelsen godkände dagordningen.

Förbundschefen föredrog huvudpunkterna från föregående mötesprotokoll. Styrelsen lade
protokollet till handlingarna.

Styrelsen saknade idag Ronneby kommun. Vi behöver varandra i FINSAM-arbetet och det är
olyckligt när en part inte �nns med. Vi får hjälpas åt så vi inte tappar varandra.

Ingrid har deltagit i planeringsdag och styrelsemöte i NNS.

Regeringen har utsett Försäkringskassan som part för att samordna och inkomma med ett
förslag till revidering av FINSAM-lagen så att förbunden får bättre förutsättningar att uppfylla
FINSAM-lagens intentioner. Försäkringskassan har i den processen erbjudit NNS och
samordningsförbunden att inkomma med remissvar kring deras syn på hur lagen bör utvecklas.
NNS har i detta ärende engagerat samtliga medlemmar i framtagendet av ett gemensamt
ställningstagande. Dessutom har och 51 av 72 samordningsförbund producerat ett eget
remissvar till Försäkringskassan. Försäkringskassans uppdrag från regeringen är att, med
förbundens och NNS återkoppling, skriva fram en remiss, som regeringen sedan har som
underlag för att under 2025 ta beslut om hur den nya FINSAM-lagen ska se ut. Den period som
förbunden erbjöds inkomma med förslag till ändringar var inte optimal för förbunden. Styrelsen
i FINSAM Blekinge hade redan haft sitt sista sammanträde inför sommaren och dead-line för
svaret var satt till 19 juli då många har semester, vilket försvårade förbundets och NNS
förankringsarbete.

NNS har även haft indikatorersprogrammet uppe på agendan. Flera förbund har på senare tid
lämnat indikatorsprogrammet och Blekinge är ett av de förbund som inte använder
indikatorerna fullt ut. En vanlig kritik mot indikatorsprogrammet är att det inte mäter moderna
tiders samverkan och att resultaten inte nödvändigtvis utgör bästa underlag för slutsatser
rörande strategiska vägval - särskilt på förbundsnivå.

Att förbund söker nya format för uppföljning kan vi också välja att se som en positiv företeelse.
Att förbund ser större möjligheter med alternativen till indikatorerna kan vara ett tecken på
hälsosam utvecklingsvilja. Blekinge arbetar exempelvis med att undersöka
samverkansmöjligheterna utifrån aktuell position i samverkansutvecklingen, med större vikt på
kvalitativ återkoppling med större kapacitet att ha e�ekt på framtida utveckling.

NNS arbetar även med Våld i nära relationer, vilket även Blekinges kommuner redan gör.

Information

Information

Redogörelse

Redogörelse
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Förbundet arbetar sedan 2023 med Region Blekinge för att tydliggöra
anställningsförutsättningarna för förbundets personal. Processen är inte slutförd, även om vissa
framsteg gjorts under 2024.

Processägarna (kommunerna) lämnar enligt styrelsebeslut kvartalsvis prognoser för åter�öden
rörande årets medel för genomförande av FINSAM-planer (individinsatser och
konsultationsteam).
 - Ronneby �aggar för åter�öde på 80.000 kr
 - Sölvesborg �aggar för osäkerhet i medelsnyttjande pga oklarhet i huruvida en anställning blir
av under hösten.  Blir anställningen av bedömer Sölvesborg att hela budgeten kommer användas
- och blir anställningen inte av så kan ett åter�öde i storleksordningen 180.000 bli aktuellt.

En underbetalning i pensionsavgifter har uppdagats för åren 2012-2018 då pensionsavsättningar
för den förrförra förbundschefen inte gjorts på korrekt sätt. Förbundschefen har kopplat ihop
pensionshandläggare på Region Blekinge och KPA för att säkerställa att rätt avsättning blir
gjord.

Verksamhetens intäkter ligger enligt plan och samtliga medlemmar har betalat sina avgifter för
första halvåret.

Verksamhetens resultat per halvåret är (+) 2 014 tkr. I balansräkningen har tillgångar på bank
ökat och de kortfristiga skulderna minskat.

Medlemskostnaderna har 1 650 tkr lägre utfall än halvårsbudget: (överskott mot halvårsbudget
inom parentes nedan)
 - Karlshamns kommun kom inte igång med sina insatskoordinatorer under första halvåret och
har inte fakturerat något alls (875 tkr)
 - Af, FK och RB har genererat lägre kostnader än beräknat sedan enhetlig central
närvarobaserad fakturering infördes (226 tkr).
 - Utvärdering av konsultationsteamen är tänkt att dra igång först under andra halvåret (100 tkr).

Förbundets kostnader har 199 tkr lägre utfall än halvårsbudget:
 - Kostnaderna för personal är lägre än planerat. Bidragande orsak är att förbundet inte förstärkt
tjänstepersonstödet under 2024 (126 tkr)
 - Kostnaderna för kompetens- och organisationsutveckling är lägre eftersom färre efterfrågat
utbildningar, exempelvis BIP-utbildning och kostnad för FINSAM-konferensen kommer
belasta förbundet först under andra halvåret (127 tkr)
 - Kostnaderna för revision och arvoden är högre än beräknat (-69 tkr)

I aktuell budget �nns ett förväntat eget kapital på 2,3 miljoner. Nationella rådet rekommenderar
ett eget kapital på maximalt 2,4 miljoner för ett förbund av Blekinges storlek.

På helåret prognosticeras en positiv budgetavvikelse eftersom både gemensamma kostnader samt
medlemskostnader ligger under budget och inte förväntas förbrukas fullt ut. Ett positiv
budgetavvikelse innebär att förbundet riskerar överstiga Nationella Rådets rekommendation
rörande eget kapital.

§8 Halvårsredovisning ekonomi

§9 Ändring individinsats 2024, Karlshamns kommun

Redogörelse

Beslut

https://sign.visma.net/sv/document-check/653e996b-8faa-40f5-a193-906f79e6424a

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



Karlshamn har först nyligen kommit igång med sin planerade anställning av insatskoordinatorer,
vilket gjort att Karlshamns halvårsbudget för 2024 på 875 tkr inte nyttjats. Besfort föredrog ett
förslag från Karlshamns kommun om hur helårsbudgeten skulle kunna upparbetas.

Förslaget går ut på att inriktningen för individinsatsen med insatskoordinatorer kompletteras
med språkgrupp för språksvaga i Karlshamns kommun. Gabriella frågade om språkinsatsen
verkligen var rehabilitering. Besfort svarade att språkgruppen kan ses som en del i en helhet där
även gruppverksamheten i språkgruppen är en viktig del i individens utveckling. Individer har i
stor utsträckning gått vidare från språkgrupperna till nästa steg, såsom praktik, studier eller
lönebidragsanställning

I sitt ställningstagande till Karlshamns kommuns förslag om ändrad indiktning resonerade
styrelsen att språkgrupp skulle kunna vara aktuell, men ansökan behöver vara mer speci�k.
Förbundet har tidigare beviljat medel till utrikesfödda kvinnor. Insatserna behövs, men med den
generella målgruppen faller insatsen inte helt inom FINSAMs ansvarsområde.

Insatsen behöver bättre beskriva målgruppen, dvs individer i behov av samordnad rehabilitering.
Det kan vara så att en delmängd av individerna faller inom ramen för ohälsa, och då kan
FINSAM vara aktuella som �nansiärer för den delen.
Styrelsen beslutade:
Beslut 2024-4 §9:1
Att återremittera ärendet om ändring av individinsats 2024 i Karlshamn. Målgruppen i insatsen
ska vara föremål för samordnad rehabilitering. Instsen ska inte vara en del av kommunens
ordinarie verksamhet.

Representanter för de fem kommunderna föredrog de FINSAM-planer (Individinsatser och
konsultationsteam) som parterna i fyrpart samverkat fram i förbundets tre lokala
samverkansgrupper för genomförande under 2025.

Följande återkoppling kom från styrelsen:
Ronneby för statistik kring resultaten i konsultationsteamet. Gabriella efterfrågade denna
statistik och såg gärna mer statistik från andra konsultationsteam.

Niclas frågade om hur Karlskrona med det nya upplägget med externa aktörer fångar upp case in
i konsultationsteamet. Arbetsmarknadsenheten kommer ansvara för att fånga upp utmaningar
hos aktörerna.

Styrelsen konstaterar att det �nns begränsningar i målgruppsde�nitionen i Karlshamn och
Karlskrona. FINSAM-insatserna öppnar inte upp för individer från alla FINSAMs parter. Karin
menade att målgruppen som Af och FK behöver remittera in i individinsatserna är liten, men
den �nns och att individen inte ska uteslutas från FINSAMs insatser. Merparten av de som
kommer från Af kommer förmodligen även fortsatt vara försörjningsstödsmottagare. Af och FK
har �aggat i styrelsen för detta sedan 2022. Innan sommaren 2024 tolkades signalerna i LSG som
att en breddning av målgruppsde�nitionerna verkligen var på gång, men i Karlshamns
kommuns och Karlskrona kommuns FINSAM-planer �nns inte breddning till att inkludera
individer från alla övriga parter. Styrelsen hade i våras även uppe möjligheten att under 2024
med särskilt riktade medel stärka kommuners övergång till att bredda målgruppen i
FINSAM-insatserna, men valde att avstå att göra så under 2024.

§10 FINSAM-planer 2025 Beslut
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Styrelsen beslutade:
Beslut 2024-4 §10:1
Att bevilja medel till genomförendet av FINSAM-planer i de fem kommunerna: Karlskrona
med 3 278 000 kr, Ronneby med 2 435 976 kr, Karlshamn med 1 958 000 kr, Sölvesborg med 1
506 093 samt Olofström med 1 493 993 kr.

Beslut 2024-4 §10:2
Att förbundets utgångspunkt är att individens försörjningsform inte ska påverka individens
möjlighet att ta del av förbunds�nansierade insatser.
- Börje Dovstad reserverade sig mot detta beslut.

Beslut 2024-4 §10:3
Att beviljandet av medel för respektive kommuns FINSAM-plan 2025 görs under förutsättning
att sökande för respektive kommuns FINSAM-plan, senast vid första styrelsemötet 2025,
redovisar en målgruppsbeskrivning i linje med styrelsens utgångspunkt enligt Beslut 2024-4
§10:2.
 - Börje Dovstad reserverade sig mot detta beslut.

Lars-Olof lämnade mötet. Ersättare Ingvar Andersson övertog den ordinarie ledamotens plats.

Charlotte och Cecilia föredrog Olofströms kommuns ansökan om utvärdering av förbundets
konsultationsteam. Budskapet var att de blev riktigt glada när de såg att förbundet gjorde en
utlysning i denna viktiga fråga och kände att de verkligen ville vara en del i detta arbete.

Olofströms kommuns ansökan går ut på att under åtta månader arbeta i tät dialog med styrelse,
samverkansgrupper (det regionala processledarnätverket, de tre lokala samverkansgrupperna och
den regionala nivån) samt kansli och dess processtöd i form av Anna Hedman Jernberg. I arbetet
ingår att fysiskt besöka möten i samtliga fem konsultationsteam och göra djupintervjuer med
respektive teams processledare. Förslaget har även varit upp på det regionala
processledarnätverket där ledarna för samtliga konsultationsteam ingår. Processledarnätverket
såg upplägget som utmärkt och såg det som en fördel att arbetet utförs av någon som är aktiv
ledare i ett av teamen och hade tilltro till att Charlotte och Cecilia skulle göra ett utmärkt arbete.

Styrelsen landade också i bedömningen att Charlotte och Cecilia skulle komma utföra att
kompetent och framgångsrikt arbete med de bästa förutsättningar att komma igång med kort
startsträcka. Dock såg styrelsen utmaningar att Olofströms kommuns sökt ett större belopp än
utlysningen och att sluttiden för utvärderingen var �yttad från årsskiftet fram till maj 2025,
samt att man ville att arbetet utförs av någon som inte är ledare för ett av teamen som ska
utvärderas under utvärderingstiden. Niclas menade att det senare argumentet hade varit rimligt
ifall det hade handlat om att utreda oegentligheter, men inte när det handlar om en utvecklande
utvärdering. Gabriella ifrågasatte att lokalkostnader fanns i den föreslagna budgeten.
Styrelsen beslutade:
Beslut 2024-4 §12:1
Att återremittera ärendet om utvärdering av förbundets konsultationsteam.

Charlotte föredrog nya tankar från Olofströms kommun (som ännu inte är en del i
FINSAM-planer eller annan ansökan) om att placera medarbetare från socialtjänsten hos
primärvården.

Styrelsen tyckte idéerna var högintressanta.

Johanna föreslog att förbundets regionala samverkansgrupp ska arbeta med förbundets
verksamhetsplan för 2025.

§12 Utvärdering av förbundets konsultationsteam

§13 Vuxensocialt arbete

§14 Parternas gemensamma ansvar för målgruppen

Beslut

Diskussion

Beslut
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Styrelsen beslutade:
Beslut 2024-4 §14:1
Att uppdra till RSG att arbeta med förbundets verksamhetsplan 2025.

Beslut 2024-4 §14:2
Att fortsätta diskussionen i styrelsen med framtida uppdrag till RSG.

Lars-Olof återvände till mötet som ordinarie ledamot.

Styrelsen har tagit del av underlagen från förbundet och NNS och lade underlagen till
handlingarna.

Försäkringskassan reserverade sig med följande motivering:
Förbundschef Magnus Von Schenck har för Samordningsförbundet Blekinges räkning
upprättat en skrivelse, Regeringsuppdrag Finsam – svar från Samordningsförbundet i Blekinge.
Skrivelsen är underskriven av förbundets ordförande, och är ett inspel till det regeringsuppdrag
som Försäkringskassan har fått för att analysera behovet av ändringar i lagen (2003:120) om
�nansiell samordning av rehabiliteringsinsatser.

Försäkringskassans ledamot och ersättare, Johanna Månsson och Gabriella Lidquist, önskar
meddela att vi inte ställer oss bakom skrivelsen. Aktuell skrivelse var på beredning i styrelsen
mellan den 16/7-18/7. Vi som sitter i styrelsen på eget mandat hade då semester och inte
möjlighet att inkomma med synpunkter. Vi har på styrelsemöte den 23 september 2024
reserverat oss gemensamt för innehållet i skrivelsen och att den sändes in för hela förbundets
räkning under rådande omständigheter.

Styrelsen konstaterade kort att FINSAM-dagen varit lyckad och givande.

Ingrid orienterade om avsikten att i samband med styrelsens möte i november bjuda in Blekinges
riksdagsledamöter till en informationsträ� om FINSAM Blekinge.

Tid och plats: 
25 november kl. 13-15, Mörrumsalen, Rådhuset, Karlshamn

Styrelsen tyckte det var ett bra initiativ och gav förbundschefen i uppdrag att bjuda in
riksdagsledamöterna.

Förslaget om reviderad budget innehöll enbart förändringar i enlighet med Olofströms
kommuns ansökan om att genomföra utvärderingsarbete av förbundets konsultationsteam.
Eftersom förslaget att tilldela medel till utvärdering av konsultationsteam återremitterades så var
det inte aktuellt att anta en reviderad budget.
Styrelsen beslutade:
Beslut 2024-4 §18:1
Att inte fastställa Budget version D för Samordningsförbundet i Blekinge.

Ingrid Hermansson, Ordförande
Johanna Månsson, Justerare
Magnus von Schenck, Sekreterare

§15 Återkoppling till FK om uppdatering av FINSAM-lagen

§16 Reflektioner kring FINSAM-konferensen 9 september

§17 Inbjudan riksdagsledamöter

§18 Reviderad budget

Mötet avslutades

Dag som ovan

Redogörelse

Diskussion

Orientering

Beslut
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